
 

Nordanstigs kommun 
Utbildningsutskottet 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(15) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-13 
 

 

  
 

 

Plats och tid Kommunkontoret i Bergsjö, tisdagen den 13 februari 2024 kl 08:30-10:45 

Beslutande 
 

Tor Tolander (M), Ordförande 
Per-Ola Wadin (L), 1:e vice ordförande 
Anette Nybom (S) 
Magnus Willing (S) 
Kajsa Andersson (NOP) 
Lisa Bergman Östman (C) 
Eva Mossberg (SD) 
 

Ersättare 
Anders Gillgren (V) 

Övriga deltagande Eva Engström, kommunsekreterare 
Thomas Larsson, utbildningschef 

Utses att justera Per-Ola Wadin (L)  

Justeringens plats och tid Kommunkontoret i Bergsjö 2024-02-16 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 1-11 

 Eva Engström  

 Ordförande 

  

 Tor Tolander  

 Justerare 

  

 Per-Ola Wadin    

 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Utbildningsutskottet 

Sammanträdesdatum 2024-02-13 

Datum då anslaget sätts upp 2024-02-19 Datum då anslaget tas ned 2024-03-12 

Förvaringsplats för protokollet Kommunkontoret i Bergsjö 
 

Underskrift 

  

 Eva Engström  



 

Nordanstigs kommun 
Utbildningsutskottet 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 2(15) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-13 
 

 

  
 

Ärendelista  

§ 1 Dnr 2024-000027 
Godkännande av dagordning ............................................................. 3 

§ 2 Dnr 2024-000032 
Ekonomi och verksamhetsuppföljning ................................................ 4 

§ 3 Dnr 2024-000028 
Verksamheten informerar ................................................................... 5 

§ 4 Dnr 2024-000029 
Lokaler - skola och förskola................................................................ 6 

§ 5 Dnr 2023-000707 
Årsplan .............................................................................................. 7 

§ 6 Dnr 2023-000763 
Budgetförutsättningar 2025, Hälsinglands Utbildningsförbund ........... 9 

§ 7 Dnr 2024-000063 
Internkontrollrapport 2023 och internkontrollplan för 2024 ................ 11 

§ 8 Dnr 2024-000053 
Samverkansavtal gymnasial utbildning ............................................ 12 

§ 9 Dnr 2024-000070 
Information om personalstrukturen på Bergsjöskolan ....................... 13 

§ 10 Dnr 2024-000071 
Utvärdering av EPC-projektet på Arthur Engbergskolan i Hassela ... 14 

§ 11 Dnr 2024-000030 
Information och övriga ärenden ........................................................ 15 



 

Nordanstigs kommun 
Utbildningsutskottet 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 3(15) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-13 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  

 

§ 1 Dnr 2024-000027 

Godkännande av dagordning 

Utbildningsutskottets beslut 

Godkänna dagordningen med föreslagna ändringar. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Utbildningsutskottet ska fastställa dagordningen. 

Följande ändringar föreslås: 

Extraärende 

Anette Nybom (S): Rapport om barnomsorg på nätter och helger 

Ärenden utgår 

Ärende 11 Skolmat under lektionstid, flyttas till nästa sammanträde 
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§ 2 Dnr 2024-000032 

Ekonomi och verksamhetsuppföljning 

Utbildningsutskottets beslut 

Godkänna redovisningen. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Ekonomienheten håller på att arbeta med bokslutet så den ekonomiska 

redovisningen per december 2023 kommer på utskottets nästa sammanträde. 

Verksamhetschef Thomas Larsson ser dock redan nu att kostnaden för personal 

visar ett underskott med 2 mnkr. Däremot blev de statliga bidragen till 

verksamheten högre än beräknat. Verksamheten kommer därför att visa ett positivt 

resultat i bokslutet. 

Den ekonomiska månadsrapporten per januari 2024 visar inga avvikelser mot 

budget. 

Beslutsunderlag 

Månadsuppföljning Utbildning januari, dok nr 140600. 

 



 

Nordanstigs kommun 
Utbildningsutskottet 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 5(15) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-13 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  

 

§ 3 Dnr 2024-000028 

Verksamheten informerar 

Utbildningsutskottets beslut 

Godkänna informationen. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Verksamhetschef Thomas Larsson informerar om följande aktuella ärenden: 

Bergsjö skola 

Terminsuppstarten på Bergsjö skola har varit bra och givande för såväl personal 

som ledning. Det har varit mycket lugnt på skolan de här första veckorna, med 

mycket lite skadegörelse. De nya rutinerna har börjat sätta sig. Det är fortfarande 

mycket kvar att göra för rektorn, men det tycks som om arbetet går snabbt och ger 

goda resultat. 

Rekrytering Bergsjö skola 

Rekryteringen av en ny rektor pågår och det finns kompetenta sökande. Processen 

är snart avslutad. 

Förskolan i Gnarp 

I den pågående processen mot byggföretaget Friendly Building Ingrid AB har 

förlikning uppnåtts. Parterna har inte längre krav på varandra.  

Vad gäller byggnaden så finns fortfarande en del att åtgärda, bland annat så finns 

det brister i brandskyddet. Åtgärderna genomförs löpande och kostnaden ryms inom 

tilldelad budgetram. 
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§ 4 Dnr 2024-000029 

Lokaler - skola och förskola 

Utbildningsutskottets beslut 

Godkänna redovisningen. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Verksamhetschef Thomas Larsson informerar om pågående fastighetsprojekt inom 

utbildningsverksamheten. 

Ny idrottshall i Bergsjö 

Byggnationen av idrottshallen pågår enligt plan. 

Anslutningsdelen mellan befintlig idrottsanläggning och den nya idrottshallen är ca 

tre veckor försenad. 
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§ 5 Dnr 2023-000707 

Årsplan 

Utbildningsutskottets förslag 

Kommunstyrelsen beslutar 

Godkänna redovisningen. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Enligt årsplanen för uppföljning av utbildningsverksamheten så ska följande delar 

redovisas: 

• Kränkande behandling 

• Olycksfall och tillbud 

• Synpunkter och klagomål 

 

Verksamhetschef Thomas Larsson föredrar ärendet. 

Kränkningar 

Övergången till ett nytt årshjul 2024 innebär att vi rapporterar kränkningar två 

utskott i rad. Vi har flyttat rapporteringen från december till februari för att kunna få 

med hela höstterminens kränkningar i redovisningen. Nedanstående rapport är 

föregående rapportering uppdaterad med de kränkningar som kom in under 

december månad. Det som hände under december visar att diskussionen efter 

rapporteringen då hade effekt, framför allt på Bergsjö skola. 

Under hösten har 137 kränkningsanmälningar gjorts till huvudman. Det är väl i 

paritet med det antal som kom in förra läsåret. De utvecklingsområden som då 

noterades, nätet och idrotten, kvarstår som utvecklingsområden. Bara en anmälning 

har skett på nätet och ingen på idrotten. 

Bergsjö skola har under slutet av året tagit kraftigt tag i sin inrapportering av 

kränkningar. Fram till och med november hade endast tre kränkningar 

inrapporterats, vilket ändrades till 25 innan året var slut. 

Antalet kränkningar där elev kränkt personal har ökat från nio i våras till 24 nu i 

höst. Vi ser här en ökning som behöver diskuteras i vår ledningsgrupp, liksom 

ovanstående brister. 

Under vårterminen kommer huvudman att använda sig av månadsvisa uppföljningar 

av kränkningarna. 
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Forts. § 5 

 

Olycksfall och tillbud 

Under höstterminen har 220 olycksfall/tillbud noterats i KIA-systemet. Inget av det 

anmälda är av sådan karaktär att det behövts rapporteras vidare till 

Arbetsmiljöverket. 70 av ärendena är från förskolan, vilket är jämförbart med 

vårens siffror. På skolan ser vi emellertid en kraftig ökning, nästan en dubblering. 

Denna kan framför allt kopplas till anpassad grundskola som står för 96 av de 150 

ärendena som kopplas till skolan, jämfört med ett ärende under våren. Nästan allt 

härrör från en avdelning där arbetssituationen under hösten varit mycket besvärlig. 

Vi noterar att ärendena på nytt inte hanteras och skrivs av i enlighet med vår rutin 

för detta. Sannolikt kan detta kopplas till den totala arbetsbördan för ledningen för 

Bergsjö skola. 

Vi noterar också att fritidshemmet står för en mycket liten andel av skolans 

olycksfall/tillbud, trots att det upptar en stor del av arbetsdagen för elever med 

placering där. Endast 16 anmälningar finns under hösten. Orsaken till detta är 

dunkel. Underrapporterar vi? Eller är fritidshemmets pedagogik mindre 

frustrationsskapande? Eller saknar verksamheten ambition att nå sina mål? 

Vi undersöker möjligheten att i stället för KIA rapportera i någon form av e-tjänst 

för elev- och barnrelaterade tillbud/olycksfall i avsikt att kunna göra skarpare 

analyser. 

Synpunkter och klagomål 

Till Barn- och elevombudsfunktionen (BEO) har det under hösten inkommit fyra 

ärenden. Två av dessa har varit kränkningsärenden och har hanterats som sådana 

enligt denna rutin. BEO har därutöver haft dialog med anmälarna. Ett ärende 

handlade om brister i utemiljö gällande tillgänglighet. Dessa ärenden har avslutats. 

Ett handlar om kommunikation mellan hem och skola. Detta ärende pågår. Utöver 

dessa fyra inkom ett ärende som visade sig handla om barn på skolor i andra 

kommuner. 

Verksamheten noterar att vi inte haft någon anmälan till Skolinspektionen sedan 

BEO-funktionen infördes. Inspektionen har emellertid under samma tid också gjort 

det svårare att göra anmälningar (e-tjänsten har tagits bort). 

 

Beslutsunderlag 

Thomas Larssons redovisning enligt årsplan februari 2024, dok nr 140666. 
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§ 6 Dnr 2023-000763 

Budgetförutsättningar 2025, Hälsinglands 
Utbildningsförbund 

Utbildningsutskottets förslag 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. Bevilja Hälsinglands Utbildningsförbund en uppräkningsfaktor på 2,7 % för 

budgetåret 2025. 

2. Avslå deras begäran om att statsbidragen, som går till kommunen för planering 

av gymnasial utbildning, grundläggande behörighet för yrkesprogrammen samt 

förstärkning av svenska för invandrare (sfi), ska tillfalla förbundet. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Hälsinglands Utbildningsförbund har inkommit med en begäran om att inför 

budgetåret 2025 bli beviljade en uppräkningsfaktor på 2,7 % och att de statsbidrag 

som går till kommunerna ska tillfalla förbundet. 

Utbildningsförbundets direktion föreslår att medlemskommunerna beslutar om en 

uppräkningsfaktor på 2,7 % samt besluta om att statsbidragen som går till 

kommunerna för planering etc. av gymnasial utbildning, grundläggande behörighet 

för yrkesprogrammen samt förstärkning av svenska för invandrare (sfi) ska tillfalla 

förbundet utifrån det belopp per invånare som utbetalas till medlemskommunerna. 

 

Utbildningsverksamhetens yttrande: 

Det är rimligt att besluta om en uppräkningsfaktor på 2,7 % utifrån de ökade 

kostnader utifrån de kostnadsökningar förbundet kan antas ha under 2025. 

Utbildningsverksamheten föreslår däremot att Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige att säga nej till att statsbidrag som tillfaller kommunerna för 

planering etc. av gymnasial utbildning, implementering av ämnesbetyg i 

gymnasieskolan samt grundläggande behörighet för yrkesprogrammen ska tillfalla 

förbundet. De kostnader dessa statsbidrag ska täcka är inräknade i den avgift 

Nordanstigs kommun erlägger till utbildningsförbundet efter avräkning. 

Statsbidragen ska täcka kommunens kostnader för detta och måste därför stanna hos 

kommunen, annars skulle kommunen ha betalat två gånger för samma sak. 

Kostnaden för förbundet finns avsatt i budgeten för 2025. Nordanstigs kommun har 

avtalat att avräkning görs mot faktiskt kostnad avseende gymnasieverksamheten. 

Effekten av detta beslut kan därför inte exakt bestämmas innan 2025 har avräknats. 

Verksamhetschef Thomas Larsson föredrar ärendet. 
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Forts. § 6 

 

Beslutsunderlag 

1. Skrivelse från Hälsinglands Utbildningsförbund, dok nr 139928. 

2. Verksamhetschef Thomas Larssons tjänsteutlåtande 2024-01-12, 

dok nr 140384. 

Yrkanden 

Magnus Willing (S) yrkar att orden ”samt förstärkning av svenska för invandrare” 

stryks ur andra punkten i förslaget. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på verksamhetens förslag och Magnus Willings 

yrkande och finner verksamhetens förslag antaget. 

 



 

Nordanstigs kommun 
Utbildningsutskottet 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 11(15) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-13 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  

 

§ 7 Dnr 2024-000063 

Internkontrollrapport 2023 och internkontrollplan 
för 2024 

Utbildningsutskottets förslag 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. Anta följande interna kontrollpunkter för utbildningsverksamhetens 

Internkontrollplan 2024: 

Att rutiner för kränkande behandling finns och följs 

Att rutiner för problematisk frånvaro finns och följs 

Att rutiner för extra anpassningar och särskilt stöd finns och följs 

Att rutiner för friskvårdsarbete finns och följs 

Att patientsäkerhetsberättelse upprättats 

2. Godkänna utbildningsverksamhetens Internkontrollrapport för 2023. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen ska fatta beslut om interkontrollplan för 

utbildningsverksamheten 2024. Med utgångspunkt i föregående års internkontroll 

föreslår verksamheten ovanstående kontrollpunkter.    

Som framgår av Internkontrollrapport 2023 var verksamheten godkänd på 

nedanstående kontrollpunkter: 

• att rutiner för problematisk frånvaro finns och följs 

• att patientsäkerhetsberättelse upprättats  

Att rutiner för kränkande behandling finns och följs godkändes inte. Det fanns 

brister där som innebär att rutinen måste stärkas. Inte heller att rutiner för extra 

anpassningar och särskilt stöd finns och följs godkändes. Här konstaterar 

verksamheten att ett nytt arbetssätt behövs. Båda dessa rutiner har tidigare varit 

godkända. 

För utbildningsverksamhetens uppdrag är dessa fem punkter synnerligen viktiga. 

Bara för att de blivit godkända ett år kan man som synes inte anta att rutinerna följs 

år efter år. Verksamheten föreslår därför att dessa punkter bibehålls för 2024. 

Verksamhetschef Thomas Larsson föredrar ärendet. 

Beslutsunderlag 

1. Internkontrollrapport 2023 och internkontrollplan för 2024 UU, dok nr 140634. 

2. Verksamhetens förslag till Internkontrollrapport 2023 och internkontrollplan 

för 2024 (Thomas Larssons tjänsteutlåtande dok nr 140635). 
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§ 8 Dnr 2024-000053 

Samverkansavtal gymnasial utbildning 

Utbildningsutskottets beslut 

Godkänna informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen har beslutat att uppdra till utbildningsverksamheten att teckna ett 

primärt samverkansavtal för dimensionering och planering av gymnasie- och 

vuxenutbildning med Hudiksvalls och Ljusdals kommuner samt att i ett senare 

skede tillsammans med dessa båda kommuner söka ett sekundärt samarbetsavtal 

med Sundsvalls kommun. 

Verksamhetschef Thomas Larsson informera i ärendet. 
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§ 9 Dnr 2024-000070 

Information om personalstrukturen på Bergsjöskolan  

Utbildningsutskottets beslut 

Godkänna rapporten. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Tf rektor vid Bergsjö skola har lämnat följande rapport om  personalstrukturen vid 

Bergsjö skola: 

Försämrad kunskapsutveckling, stök, skadegörelse, hög frånvaro och dåligt 

bemötande föranledde behov av en organisationsförändring på högstadiet. 

Förändringen syftar till att renodla och förtydliga allas uppgifter och ansvar samt 

möjliggöra ett bättre stöd och stimulans för att öka elevernas kunskaper. 

På högstadiet har klassrumsmentorerna döpts om till mentorer. Tidigare var de 9, 

knutna till var sin klass. Nu är de 6 med ansvar för alla elever men primärt en 

årskurs.  

Alla undervisande lärare har även blivit klassföreståndare, 2 per klass. Tidigare var 

en del lärare så kallade lärarmentorer med oklart uppdrag medan andra ”enbart” 

undervisade. 

Klassföreståndarna har primärt ansvar för att se till att deras elever får de 

anpassningar och stöd de behöver i sin kunskapsutveckling medan mentorerna 

ansvarar för elevernas sociala utveckling, trygghet och trivsel. 

De har återstartat den så kallade lärstudion med en lärare med lång erfarenhet av att 

arbeta med elever med svårigheter av olika slag. Elever spenderar vissa lektioner 

där efter beslut av EHT. Några elever med till exempel ångest eller 

frånvaroproblematik kan slussa tillbaka till klassen genom lärstudion. 

Matematiklärarna har tillgång till en extra resurs, ej behörig men kunnig i 

matematik, som undervisar elever i mindre grupp. Matematiklärarna bestämmer 

vilka elever som temporärt ska vara där. Det kan handla om elever som har svårt 

med koncentrationen eller elever som behöver extra utmaningar. 

Det finns en mentor som arbetar med elever med stor problematik. 

Alla scheman har lagts om så att alla elever har rast samtidigt. Det innebär att alla 

mentorer är ute bland eleverna på rasterna och kan därmed ordna fler rastaktiviteter. 

Två gemensamma möten per vecka har införts för hela skolan: Ett pedagogiskt 

möte för att utveckla undervisningen (Ifous denna termin). Ett elevutvecklingsmöte 

som kan behandla allt som kan utveckla eleverna i samarbete med elevhälsans olika 

professioner (vi träffas alla ca var tredje vecka). 

Två klassmentorer har slutat och en är långtidssjukskriven. Alltså tre färre än under 

HT23. 
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§ 10 Dnr 2024-000071 

Utvärdering av EPC-projektet på Arthur Engbergskolan 
i Hassela 

Utbildningsutskottets beslut 

1. Uppdra till verksamhetschef Thomas Larsson att låta personalen på Arthur 

Engbergs skola och förskola ta del av utvärderingen innan den slutförs för 

eventuella kompletteringar. 

2. Ärendet ska redovisas på utbildningsutskottets nästa sammanträde. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Utbildningsutskottet uppdrog 2024-10-17 § 56 till verksamheten att genomföra en 

utvärdering av resultatet och processen för ombyggnationen och EPC-åtgärderna 

vid Arthur Engbergskolan. Utvärderingen skulle ske i samverkan med Tillväxt och 

Service. 

Vid dagens sammanträde redogör verksamhetschef Thomas Larsson de synpunkter 

som har kommit in från rektor. 

Efter diskussion så vill utskottet att Thomas Larsson stämmer av med personalen på 

skolan och förskolan för eventuellt fler synpunkter. 
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§ 11 Dnr 2024-000030 

Information och övriga ärenden 

Utbildningsutskottets beslut 

Rapport om nattbarnomsorg 

Uppdra till ordföranden Tor Tolander (M) att besvara frågan vid 

utbildningsutskottets nästa sammanträde. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Under denna punkt kan ledamöterna informera varandra i olika ärenden och även 

väcka eventuella extraärenden. 

Extraärende 

Rapport om nattbarnomsorg 

Anette Nybom (S) frågar hur det har gått med arbetet med att införa barnomsorg på 

nätter och helger. 

Ordföranden Tor Tolander (M) svarar att han ska stämma av med verksamheten hur 

långt ärendet har kommit och återkomma med svar. 

 

 


